
Protokół z posiedzenia Komisji Samorządu Terytorialnego z dnia 
19 kwietnia 2006 roku 

 
 
 
W dniu 19 kwietnia 2006 roku  Komisja Samorządu Terytorialnego obradowała 
w oparciu o następujący porządek: 
 
 

1. Zaopiniowanie sprawozdania z realizacji budżetu województwa za 2005 
rok 

2. Działalność Regionalnej Organizacji Turystycznej Województwa 
Świętokrzyskiego. 

3. Zaopiniowanie „Programu rozwoju bazy sportowej w województwie 
świętokrzyskim na lata 2006-2007”. 

4. Informacja na temat  z działalności Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego za 2005 rok. 

5. Sprawy różne. 
 
 
Posiedzenie prowadził Przewodniczący Komisji – Pan Eugeniusz Cichoń 
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyło 6 radnych i 5 zaproszonych gości( listy 
obecności w załączeniu). 
 
 
 
Przewodniczący Komisji powitał wszystkich zebranych i rozpoczął obrady 
według przyjętego porządku obrad. 
 
Punkt pierwszy dotyczący sprawozdania z realizacji budżetu za 2005 rok 
referował Skarbnik Województwa Zdzisław Wojciechowski. 
Pan Skarbnik odniósł się w swojej wypowiedzi do przedłożonego wcześniej 
radnym materiału. Stwierdził iż Zarząd województwa zmieścił się w terminie i 
do 20 marca przedłożył owo sprawozdanie do przewodniczącego sejmiku o do 
regionalnej Izby Obrachunkowej. Ponadto dokonał bardzo dokładnej analizy 
stron wpływów i wydatków naszego województwa. Dodał, że sprawozdanie  z 
wykonania budżetu było przedmiotem pracy Komisji rewizyjnej, która to 
wypracowała wniosek i pozytywną opinię o udzielenie absolutorium. 
Po skończonej wypowiedzi Przewodniczący Komisji otworzył dyskusje. 
Radni pytali skąd i dlaczego są różnice w planach wydatków i przychodów. 
Skarbnik województwa wyjaśnił radnym na czym polegają owe różnice, oraz 



zaproponował aby radni zapoznali się z przedstawionym materiałem, który w 
sposób przejrzysty ilustruje konstrukcje budżetu. 
 
Przewodniczący komisji zaproponował głosowanie nad sprawozdaniem z 
wykonania budżetu.  
Radni w głosowaniu przyjęli sprawozdanie i opiniują pozytywnie powyższe. 
 
 
 
Punkt drugi porządku obrad dotyczył informacji o działalności Regionalnej 
Organizacji Turystycznej. Radnym został przedstawiony pokaz multimedialny 
przez Panią Annę Mandzun  Z-cę Dyrektora ROTWŚ.  
 
Po obejrzeniu multimedialnego materiału Przewodniczący komisji otworzył 
dyskusje. 
 
W  krótkiej dyskusji radni poruszali zagadnienia  finansowania ROTu,  lobbingu 
jak również przyczyn braku strony internetowej ROTu w języku angielskim .  
Radni dowiedzieli się, że samorządy należące do organizacji wnoszą roczne 
składki. 
Przewodniczący Komisji wyraził uwagę, iż samorządy terytorialne oprócz 
rocznych składek winny wspierać ROT poprzez finansowanie określonych 
zadań. Dodał, że te firmy, które zajmują się zagadnieniami turystyki maja 
bardzo mały wpływ na marketing i finanse. Dlatego też proponuje 
przygotowanie zintegrowanego materiału promocyjnego  poszczególne zadania 
ROTu. 
 
Komisja  przyjęła informacje do akceptującej wiadomości. 
 
Wg porządku obrad Komisja w punkcie trzecim winna się zająć „Programem 
rozwoju bazy sportowej w województwie świętokrzyskim na lata 2006-2007”. 
Niestety Departament Edukacji, Kultury i sportu nie przygotował materiału i 
wystosował pismo do Przewodniczącego Komisji o przyczynach braku realizacji 
materiału.  
 
Po zapoznaniu się z powodami Komisja przeszła do następnego punktu obrad, 
którym było sprawozdanie z działalności Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego za 2005 rok. 
 
Przybyła na posiedzenie Prezes Osińska -Nowak  odniosła się do 
przygotowanego materiału. Podkreśliła, że Kolegium pełni rolę instancji 
odwoławczej od decyzji wójtów , burmistrzów i prezydentów a także Marszałka 
Województwa. Wachlarz prowadzonych postępowań jest bardzo szeroki od 



spraw dotyczących umorzeń podatkowych , przez sprawy koncesji  na ruch 
drogowy pi pomoc społeczna. Na zakończenie wypowiedzi pani prezes dodała , 
że 50% decyzji gmin jest uchylone z powodu wadliwości prawnej. 
Zaprosiła radnych do dyskusji . 
W dyskusji radni poruszyli kwestię dotyczącą  decyzji prezydenta Lubawskiego 
w sprawie  pozwolenia na budowę  bloku mieszkalnego przez dewelopera przy 
jednej z kieleckich ulic, skoro dwukrotnie decyzja ta była uchylana  oraz o   
parking w centrum miasta. 
Ponadto wicemarszałek Kwiecień zaproponował Pani Prezes spotkanie z 
Dyrektorem Departamentu celem omówienia najczęściej pojawiających się 
błędów w decyzjach wydawanych przez Marszałka Województwa dotyczących 
spraw dotyczących zagospodarowania przestrzennego. 
 
Przewodniczący Komisji wyraził satysfakcję  ze sprawności funkcjonowania 
Samorządowego Kolegium Odwoławczego i złożył na ręce Pani Prezes dla 
całego zespołu życzenia  i podziękowania za wrażliwość na sprawy ludzkie. 
 
Ostatnim punktem obrad były sprawy rożne. W tym punkcie Przewodniczący 
Komisji przedstawił projekt uchwały w sprawie planowanych nowych zasad 
funkcjonowania ogrodów działkowych. 
Radni po zapoznaniu się z treścią stanowiska i projektem uchwały  
jednomyślnie przyjęli projekt. 
 
 Przewodniczący Komisji zakończył obrady. 
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